
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 11 (SUU L 134), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 27. marts 2025. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Theresa Scavenius (UFG). 

 

Spørgsmål nr. 11:  

”Vil ministeren redegøre for, om der har været lovforslag, der bemyndiger ministeren 

til at finansiere medicinindkøb til offentlige sygehuse ved handler og priser, der ikke 

er offentligt tilgængeligt? ” 

 

Svar: 

Sådan en bemyndigelse har jeg som indenrigs- og sundhedsminister ikke. Det falder 

under regionernes generelle opgavevaretagelse, at de indkøber medicin til 

sygehusene. I forbindelse med regionernes indkøb af sygehusmedicin, er de 

underlagt lovgivningen i almindelighed, herunder udbudsreglerne.  
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